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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Gulyás Gergely, Miniszterelnökséget vezető miniszter

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Minek a nemzeti konzultáció a szankciókról, ha az 
Orbán-kormány a nyolcadik szankciót is elfogadta?" 

Tisztelt Ház!

 

Különös, és meglehetősen kínos játékot játszik a magyarokkal az Orbán-kormány. Nincs olyan 
parlamenti felszólalás, ahol ne mondanák el, hogy az Európai Unió által Oroszországra kiszabott 
gazdasági szankciók milyen ártalmasak, a Nyugat lábon lövi magát, az oroszok legyőzhetetlenek, 
meg sem kottyan nekik az a sok gazdasági szankció. Csak tudnám, akkor miért van recesszióban az 
orosz gazdaság, amelynek nemzeti összterméke töredéke az uniós tagállamok összesített nemzeti 
össztermékének?

Majd gyorsan hozzáteszik önök, hogy mivel a szankciók károsak, ezért ezt nem támogatják. A gond
csupán az, hogy Orbán Viktor és a magyar kormány az összes szankciót megszavazta. Az eddigi 
utolsót, a nyolcadikat is. Aztán jön a magyarázkodás, hogy az olaj miatt kellett megszavazni, hogy 
itt legyen energiabiztonság. Hogy így sikerült így elérni azt, hogy az olajársapka-mechanizmus alól 
kivételt kapjon a csővezetékes szállítási mód, illetve vészhelyzetben, ennek ellehetetlenülése esetén 
az ezt kiváltó tengeri szállítás is. Ebben sem mondanak igazat: ebben az ügyben az Európai Unió a 
csővezetékes szállításban nem tervezett ársapkát bevezetni, ilyen javaslat az Európai Bizottságtól 
nem érkezett. Önök a szankciót azért szavazták meg, hátha ettől megnyílnak az uniós pénztárcák.

Tisztelt Miniszter úr!

Ha önök szerint károsak a szankciók Magyarországnak, akkor miért szavazta meg ezeket, 
valamennyit Orbán Viktor? Ha valóban károsak, és ezeket Orbán Viktor megszavazta, akkor a 
miniszterelnök tudatosan, előre megfontolt szándékkal ártott a hazájának? Ha azt akarják 
kimondatni egy több milliárdot elpazaroló nemzeti konzultációval – ez a pénz is mehetett volna a 



 
pedagógusok béremelésére -, akkor az fog kiderülni, hogy a nemzeti konzultációban a magyar 
emberek elítélik Orbán Viktort és kormányát? És mi lesz utána? Felszólítják az uniót, hogy ne 
legyenek szankciók a háborús agresszor Putyin ellen? Hogy aztán Orbán Viktor ezeket mégis 
megszavazza?

Várom válaszát!
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